
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ŠKOLSKÉ RADY PŘI MZŠ POLESNÁ 1690, Újezd nad Lesy 
ze dne 9.5.2016 

 
Přítomni: Květoslava Bělohubá, Kateřina Nádvorníková, Petra Brožová, Karla Jakob 
Čechová. 
 
Omluveny: Radka Hofmannová, Zdeňka Soukupová. 
 
Hosté: Alena Sochůrková – ředitelka školy, Hana Jančová – učitelka, Tomáš Hervert 
– zástupce rodičů. 
 
Program 
1) Zahájení 
2) Vyhodnocení dotazníku „Klima školy“ 
3) Školní časopis 
 
1. Zahájení 
Předsedkyně školské rady Květoslava Bělohubá přivítala přítomné členy školské rady 
a hosty. Omluvila paní Zdeňku Soukupovou a Radku Hofmannovou. Seznámila 
přítomné s programem. 
Usnesení: ŠR schvaluje program schůze. 

2. Vyhodnocení dotazníku „Klima školy“ 
Paní ředitelka školy seznámila přítomné s vyhodnocením údajů vyplývajících 
z provedeného průzkumu v rámci dotazníků „Klima školy“ mezi žáky pátých 
až devátých tříd. Účelem tohoto projektu je získání náhledu na vnímání a posouzení 
klimatu školy žáky. Respondenti odpovídali na soubor otázek formou souhlasu či 
nesouhlasu se škálou o intenzitě 1-4 body (1 – rozhodně souhlasím, 2 - spíše 
souhlasím, 3 - spíše nesouhlasím, 4 - rozhodně nesouhlasím). 
Dle metodiky vyhodnocování je přiměřené věnovat pozornost oblasti s průměrnými 
bodovými hodnotami nad 2,5. V rámci komplexního vyhodnocení provedeného 
průzkumu byla vypočtena celková průměrná hodnota 2,25 bodů. Lze tedy 
konstatovat, že celkové vnímání klimatu školy respondenty je spíše pozitivní. 

Oblasti, které byly vyhodnoceny jako negativně vnímané respondenty: 
2.1 výzdoba školy – k tomuto okruhu je paní ředitelkou navrhováno posouzení 

možnosti rozšířit vnitřní plochy určené k výzdobě (nástěnky, obrazy, květiny 
atd.); dále pak zapojení žáků do programu výzdoby v rámci příslušných 
výukových programů. 

2.2 nedostatečné využívání pomůcek během výuky – k tomuto tématu informovala 
paní ředitelka, že v rámci finančních možností školy dojde po konzultacích 
s vyučujícími k posouzení možnosti rozšířit soubor pomůcek a následné 
realizaci. Nicméně, samotné používání pomůcek je odvislé od výukové 
koncepce jednotlivých učitelů. 

2.3 okolí školy – paní ředitelka konstatovala, že škola prošla částečnou 
rekonstrukcí. Stávající nedostatky v okolí školy budou postupně odstraňovány 
v souladu s možnostmi financování. 

 
2.4 strava ve školní jídelně – paní ředitelka informovala, že vydala pokyn k přípravě 

dvou zcela různých jídel ve školní jídelně každý den. S ohledem na blížící se 



konec školního roku bude tento pokyn v plném rozsahu realizován od začátku 
příštího školního roku. 

Usnesení: ŠR bere na vědomí zprávu paní ředitelky školy o vyhodnocení dotazníku 
„Klima školy“ a vyjadřuje podporu k navrhovaným opatřením. 

3. Školní časopis 
Paní učitelka Jančová seznámila přítomné se skutečností, že v souvislosti 
s přípravou a vydáváním školního časopisu se šíří nepodložené zprávy naznačující 
existenci jakési cenzury, či dokonce hrozícího postihu pro autory jednotlivých 
příspěvků a spoluautory tohoto časopisu. Vzhledem k tomu, že paní učitelka Jančová 
se částečně podílela na vydání předchozích čísel tohoto časopisu, jednoznačně 
takovéto nepodložené zprávy považuje za nepravdivé. Toto potvrzuje i paní ředitelka. 
Žákům není bráněno v presentování jejich příspěvků a za toto nejsou žádným 
způsobem postihováni. 
Současně je však konstatováno, že vydávání školního časopisu je nutno podřídit 
základním pravidlům a školnímu řádu. Samotné příspěvky a články by měly 
vykazovat určitý standard objektivnosti a slušnosti projevu, a to s přihlédnutím k věku 
přispívajících. Ostatně školní časopis je vydáván v rámci výuky českého jazyka 
a odpovědní učitelé by tak měli dodržovat i nároky plynoucí z přímé vyučovací 
a výchovné činnosti. Jako nežádoucí se jeví příspěvková anonymita. Nežádoucí je 
rovněž tak vydávání příspěvků, které zcela evidentně nejsou výtvorem jejich 
presentovaného autora a jejichž vydávání by mohlo narušit klima školy. Toto musí 
redakce časopisu respektovat. Žádný z žáků nemůže být nucen k vytváření 
příspěvků a žádnému z nich na druhou stranu takováto možnost nemůže být upřena. 
Je nepřijatelné, aby byl školní časopis, ať již svojí pouhou existencí, či svým 
obsahem zneužíván k jakýmkoli formám nátlaku či prosazování jednostranných 
zájmů a cílů. Školní časopis by naopak měl napomáhat rozvoji osobnosti autorů 
příspěvků a kultivovanosti jejich projevu.  Současně by měl napomáhat ke zlepšení 
klimatu školy. 
Usnesení: ŠR bere na vědomí problematiku školního časopisu a ztotožňuje se 

s výše uvedenými principy jeho vydávání. 

Paní Bělohubá poděkovala všem přítomným za aktivní účast a jednání ŠR ukončila. 

Zapsala dne 12. 05. 2016: Květoslava Bělohubá v. r. 

Správnost ověřila dne 13. 05. 2016: Karla Jakob Čechová v. r. 


